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§ 14.  Remiss om kemikalieplan för Stockholms stad 2020-2023 

Dnr 1.6-521/2019 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-11-27 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har fått kommunfullmäktiges 

uppdrag att ta fram en ny kemikalieplan för staden. I maj 2019 

behandlade äldrenämnden förvaltningens kontorsremiss av 

miljöförvaltningens förslag till Kemikalieplan 2020-2023. 

Remissinstanserna var generellt positiva till planen som helhet 

men framförde synpunkter och efterlyste förtydliganden inom 

vissa områden. Utifrån dessa remissvar utarbetade 

miljöförvaltningen ett förslag till kemikalieplan som miljö- och 

hälsoskyddsnämnden tog beslut om i augusti 2019. I miljö- och 

hälsoskyddsnämndens tjänsteutlåtande, som bifogas detta 

dokument, redovisas de avsnitt i planen som omarbetats. 

 

Äldreförvaltningen ställer sig bakom den reviderade versionen 

av Stockholms stads kemikalieplan 2020-2023. Förvaltningen 

anser att förslaget till inrättande av ett kemikaliecentrum är ett 

bra initiativ liksom den höjda ambitionsnivån för bland annat 

kvinnodominerade arbetsplatser, såsom äldreomsorgen.  

 

Äldreförvaltningen välkomnar de förtydliganden som gjorts 

angående de ekonomiska och personella resurser som behövs 

för att åtgärderna i kemikalieplanen ska kunna genomföras. 

Även om det kommande miljöprogrammet ska ge mer 

information i frågan vill äldreförvaltningen ändå poängtera att 

det i vissa fall kan vara problematiskt att avdela personal inom 

befintlig budget för att möta det ökade ansvaret som planen ger. 

  

Vidare ser äldreförvaltningen positivt på förtydligandet att 

kemikaliecentrum och/eller Stockholm Vatten och Avfall AB är 

ansvariga för framtagandet av informationsmaterial och 

kampanjer. Detta eftersom det krävs en gedigen sakkunskap för 

att kunna utarbeta informationsmaterial inom de områden som 

kemikalieplanen berör. 

 

Förslag till beslut 



 

 

 

Äldreförvaltningen Sammanträdesprotokoll 

Sida 26 (32) 2019-12-17 

Error! Use the Home tab to apply Rubrik 1 to 

the text that you want to appear here. 

 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15.  Remiss av motion om skyltning på de nationella 
minoritetsspråken i stadens offentliga lokaler 

Dnr 1.6-521/2019 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-11-22 

 

I motionen av Clara Lindblom och Rodrigo Arce (båda V) 

beskrivs att staden enligt lag ska skydda och främja de nationella 

minoritetsspråken och främja de nationella minoriteternas 

möjligheter att behålla och utveckla sin kultur. Som ett led i att 

främja de nationella minoritetsspråken och höja dess status 

föreslås att Stockholms stad ska skylta på alla fem nationella 

minoritetsspråk i stadens alla offentliga lokaler. 

Äldreförvaltningen arbetar på olika sätt med språk-, informations- 

och kulturfrämjande insatser. Exempelvis finns äldreomsorgens 

broschyr översatt till finska, meänkieli och tre samiska språk. 

Äldreförvaltningen tror att skyltning på alla fem minoritetsspråk 

inklusive alla varieteter leder till att skyltningen blir otydlig. 

Äldreförvaltningen menar att det finns andra sätt att ta ytterligare 

steg i arbetet med att synliggöra språken och sprida kunskap i 

frågan, exempelvis via stadens hemsida och en allmän broschyr. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Robert Mjörnberg m.fl. (V) lade fram ett eget 

förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i 

enlighet med det. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Erik Slottner (KD) ställde de två förslagen mot 

varandra och fann att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 

Ledamoten Robert Mjörnberg (V) reserverade sig mot beslutet 

till förmån för sitt eget beslut enlig följande: 

 


